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ZÁPISNICA 

zo 6. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 

ktoré sa konalo dňa 7.6.2023 (streda) o 17.00 hodine 

v zasadacej miestnosti na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 

 

Program rokovania: 

1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Kontrola uznesení 

5. Odborné stanovisko hlavného kontrolóra obce k záverečnému účtu obce za rok 2022  

6. Záverečný účet obce Rimavská Baňa za rok 2022 

7. Havarijné poistenie motorového a prípojného vozidla IVECO DAILY 

8. Zaradenie Miroslava Šichtu za člena DHZo  

9. Kolaudácia chodníka  

10. Kúpa pozemkov do vlastníctva obce (rekonštrukcia chodníka smer Rimavské Zalužany) 

11. Spracovanie interiérovej štúdie a projektu interiéru v objekte návštevníckeho centra  

12. Majetkové priznanie starostky obce za rok 2022 

13. Poskytnuté dotácie z BBSK 

14. Zabezpečenie kultúrnospoločenskej akcie Juniáles 

15. Zmena termínu zasadnutia obecného zastupiteľstva v mesiaci august 2023 

16. Interpelácie poslancov 

17. Záver 

 

K bodu 1 a) 

Šieste zasadnutie obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022-2026, ktoré sa konalo podľa 

harmonogramu 7. júna 2023 o 17:00 hod., otvorila starostka obce Rimavská Baňa Mgr. Elena Polóniová 

v zmysle ustanovenia § 12 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z.n.p..  

Starostka informovala, že zasadnutie obecného zastupiteľstva (ďalej len „OZ“) je zo zákona verejné. 

Pozvánka bola, doručená poslancom OZ, jeho konanie bolo vyhlásené v miestnom rozhlase, oznámené 

prostredníctvom obecných SMS, ďalej bola zverejnená na úradnej tabuli a na webovom sídle obce 

v zákonom určenej lehote.  

Privítala všetkých prítomných poslancov (podľa prezenčnej listiny). Konštatovala, že na začiatku 

zasadnutia boli prítomní 6 poslanci (z počtu 7) a tak bolo od začiatku rokovania obecné zastupiteľstvo 

uznášania schopné. Poslanec Peter Rapčan sa vopred za neprítomnosť na zasadnutí ospravedlnil. 

 

K bodu 1 b) 

Za zapisovateľku zápisnice bola určená Ing. Jana Oravcová a za overovateľov zápisnice a uznesení 

prítomní poslanci Ján Kubaliak a Ján Račák. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 70/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 2  

Starostka obce poslancom OZ predložila spolu s pozvánkou na plánované 6. zasadnutie aj návrh 

programu, ktorý obsahoval 17 bodov.  

Prítomní poslanci na vyzvanie starostky obce nemali pozmeňujúce návrhy a žiadne doplňujúce body 

k rokovaniu a tak začali rokovanie v znení programu z pozvánky. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 71/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 3 

Starostka obce navrhla opätovne schváliť za členov návrhovej komisie, prítomné poslankyne 

Ing. Alcnauerovú a Mgr. Dovalovú.  

Návrh členov návrhovej komisie bol poslancami schválený.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 72/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Ing. Jana Alcnauerová následne predniesla k už prerokovanému bodu 1 b) a 2 návrhy znenia uznesení 

na hlasovanie. 

 

K bodu 4 

V tomto bode starostka obce vyhodnotila plnenie uznesení z predchádzajúcich zasadnutí volebného 

obdobia 2022 – 2026 a informovala OZ, že: 

Uznesením č. 62/2023 – OZ vzalo na vedomie plánované vyhlásenie výberového konania na 

obsadenie pozície riaditeľa ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča – výberové konanie bolo vyhlásené a prihlásení 

sú dvaja uchádzači. Výberové konanie v podobe osobného pohovoru s uchádzačmi pred komisiu bude 

22.6.2023 o 15:00 hod. v ZŠ. Rada školy bude oboznámená o víziách a skúsenostiach uchádzačov. 

Prihlásení sú aktuálny riaditeľ pán Mgr. Elek a nová kandidátka pani Mgr. Koncošová z Hnúšte. 

Starostka obce konštatovala, že Rada školy, ktorej jednou z kompetencií je výber kandidáta na post 

riaditeľa školy má svojich zástupcov za zriaďovateľa (poslancov). Tí sú v zložení I. Bagačka, Mgr. 

Dovalová, J. Kubaliak a P. Rapčan, ďalej budú v komisií zástupcovia z pedagogického 

zboru, nepedagogický členovia a zástupcovia rodičov detí. Predsedom školskej rady je pán Mgr. 

Bystriansky, ktorý oficiálnu pozvánku na výberové konanie ešte nezaslal, ale žiada obec o informáciu 

o e-mailových adresách členov/poslancov, preto nech ho radšej kontaktujú čo najskôr, aby nevznikla 

komunikačné nedorozumenie. Na výberovom konaní musí byť prítomná nadpolovičná väčšina členov 

Rady školy.  

 Uznesením č. 63/2023 – OZ prerokovalo a neschválilo poskytnutie finančného príspevku 

neverejnému poskytovateľovi sociálnych služieb Senior centrum, n.o. Hrnčiarska Vec – starostka obce 

informovala, že žiadala poskytovateľa sociálnej služby o oznámenie výšky prevádzkových nákladov. 

Doposiaľ obci neprišla odpoveď s vyčíslením výdavkov na prevádzku na zabezpečenie poskytnutia 

sociálnej služby za ubytovaného p. Kušpála.  

Uznesením č. 64/2023 – OZ schválilo zmenu platu hlavnej kontrolórky (ďalej „HK“) obce po tom 

ako je zrejmá výška priemernej mesačnej mzdy v národnom hospodárstve za rok 2022 – uznesenie 

splnené – nový plat HK vrátane doplatku bol už mzdovým oddelením zapracovaný a vyplatený.  

Uznesením č. 65/2023 – OZ vzalo na vedomie vytvorenie ideovej štúdie „Návštevníckeho centra 

Gotickej cesty v Rimavskej Bani“ – o predložení spracovanej ideovej štúdie bude rokovanie prebiehať 

v samostatnom bode rokovania č. 11.  

Uznesením č. 66/2023 – OZ schválilo kúpu nehnuteľnosti v areály ZŠ od pána J. Farkaša z Lehoty 

nad Rimavicou – uznesenie nesplnené – dôvodom je skomplikovanie situácie pri vysporiadavaní 

viacerých pozemkov v súvislosti s prípravou projektovej dokumentáciou pre stavebné povolenie na 

chodník smerom na Rimavské Zalužany. Z časového dôvodu ešte s pánom Farkašom nestihla jednať.  

Uznesenie č. 67/2023 – OZ schválilo kúpu veľkokapacitného párty stanu na akciu „Služby božie 

v prírode“ a Juniáles 2023 – uznesenie nesplnené – z dôvodu, že cenové ponuky na párty stan boli 

v cenovom rozpätí od 1 600 € – 2 500 €, čo je cena vyše dvojnásobná oproti predpokladu 700 € – 750 € 

obec si požičala tento párty stan od obce Rimavské Zalužany. Ceny sa rozlišujú v uvedenom rozpätí 

podľa hrúbky materiálu konštrukcie, stien. Z hľadiska hospodárnosti je stan pre obec drahý na to, že ho 

použijeme v rámci roka na akciách dva maximálne tri krát. Za požičanie párty stanu na služby božie 

pôjdu na oplátku pomôcť pracovníci obce pri organizovaní zalužanskej akcie „Jednou stopou do lesíka“. 

V rámci poskytnutej dotácie z BBSK zakúpime menší stan oceľový stan 3 m x 6 m.  

To bolo k správe pani starostky o plnení uznesení všetko. Konštatovala, že ostatné uznesenia 

z predchádzajúceho zasadnutia boli len prerokovávané a brané poslancami na vedomie.    
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Od poslancov OZ neboli podané žiadne otázky či pripomienky a tak starostka obce, vyzvala členov 

návrhovej komisie na predloženie návrhu uznesenia. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 73/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 5 a k bodu 6 spoločne 

Témou ďalšieho bodu bolo oboznámenie prítomných poslancov o odbornom stanovisku Ing. Fabovej,  

hlavnej kontrolórky obce (ďalej len „HK“), k návrhu Záverečného účtu za rok 2022, ktoré je výsledným 

hodnotením celoročného hospodárenia obce za predchádzajúci kalendárny rok. Odborné stanovisko 

spracovala v zmysle § 18 f od. 1 písm. c ) zákona č. 369/1990 Z. o obecnom zriadení z. n. p. na základe 

kontroly plnenia rozpočtu a predloženého záverečného účtu obce Rimavská Baňa, vypracovaného 

účtovníčkou Ing. Lojkovou. Starostka obce informovala, že v stanovisku HK posudzovala dva hľadiská: 

Zákonnosť a Metodickú správnosť a posudzuje tiež plnenie príjmovej a výdavkovej časti, ktorej 

výsledkom je hospodársky prebytok resp. hospodársky schodok. Z dôvodu prítomnosti dvoch nových 

poslancov vo volebnom období oboznámila, že každý rok do 30.6., je obec povinná urobiť záverečný 

účet o hospodárení za predchádzajúci rok. Konštatovala, že návrh záverečného účtu bol zverejnený na 

úradnej tabuli obce ako aj na webovom sídle v máji 2023 a že stanovisko a záverečný účet majú pred 

sebou. 

Starostka obce informovala, že v správe HK konštatuje, že hospodárenie obce sa riadilo rozpočtom, 

ktorý bol schválený uznesením č. 315/2021 a úpravy rozpočtu sa vykonali 2 x v priebehu roka 

rozpočtovými opatreniami v mesiacoch 04/2022 a 10/2022. Hospodárenie rozpočtu obce vrátane 

finančných operácií je v prebytku + 92 543,10 €, z toho hospodársky výsledok bez finančných operácií 

je prebytok + 72 134,34 €. Z prebytku hospodárenia je potrebné vylúčiť nevyčerpané prostriedky zo 

štátneho rozpočtu v sume 74 473,59 €, ktoré sa použijú v r. 2023. Takto upravený prebytok je v sume 

+18 069,51 €. HK prebytok odporúča použiť na tvorbu rezervného fondu. Starostka informovala 

poslancov, že ich kompetenciou je uzniesť sa ako začleníme prebytok do rozpočtu obce s odporučením 

ich použitia na kapitálové výdavky. V súvislosti s pandémiou bolo možné prebytok použiť aj na bežné 

účely obce a financovanie bežných výdavkov v spojení s COVID-19.  

V závere stanoviska HK podala vyjadrenie, že „Návrh záverečného účtu obce za rok 2022 je 

spracovaný v súlade s príslušnými ustanoveniami § 16 zákona o rozpočtových pravidlách a obsahuje 

všetky predpísané náležitosti. Obec hospodári a plní si všetky zákonné povinnosti. Výrazný vplyv na 

hospodárenie má rozpočtová organizácia ZŠ s MŠ. V zmysle § 16 ods. 10 zákona o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy odporúča OZ uzatvoriť prerokovanie návrhu záverečného účtu obce za 

rok 2022 s výrokom celoročné hospodárenie bez výhrad“. 

Starostka obce informovala, že plnenie celkových príjmov bolo na 113,82 % a plnenie celkových 

výdavkov na 106,33 %. Kapitálový rozpočet sme mali pôvodne vo výške 88 055 € ale čerpali sme 

181 477,11 €, nakoľko sme nemali v rozpočte v roku 2022 získané na osobné MV a rekonštrukciu 

parkoviska z iných zdrojov. Spoločne s poslancami prešli dokumenty a rozobrali ich na jednotlivé 

členenia príjmov a výdavkov.  

Bežné príjmy boli vo výške 676 973,84 € a tvorili ich najmä podielové dane 244 789,70 €, na 

porovnanie z r. 2021 to bolo 224 978,01 €; dane z nehnuteľností a miestne poplatky stúpli na 33 344,14 € 

v r. 2021 to bolo 27 913,88 €; nedaňové príjmy z prenájmu, správne poplatky a iné nedaňové príjmy 

6 018,22 € v r. 2021 to bolo 12 798,72 €. Granty a transfery bez ktorých by činnosť obce bola náročná 

boli prijaté vo výške 392 821,81 € v r. 2021 to bolo 420 461,19 € a tvorili ich najmä účelovo viazané 

prostriedky na prenesený výkon štátnej správy – školstvo, matrika a ďalšie činnosti obce ako projekty 

zamestnanosti, hmotná núdza, projekt MOPS, národný projekt zamestnania komunitných pracovníkov, 

podpora koordinačných a implementačných kapacít, Dobrovoľný hasičský zbor obce, dotácie z BBSK. 

Najväčší podiel na transferoch majú finančné prostriedky na školstvo 277 743,06 €. Kapitálové príjmy 

boli vo výške 181 477,11 €. Hlavná kontrolórka kontrolovala účelovosť využitia grantov a transferov a 

posúdila ich súlad. Príjmové finančné operácie tvorili prevod nevyčerpaných prostriedkov dotácií z roku 

2021 a čerpanie krátkodobého úveru 62 044,90 € na preklenutie časového nesúladu na dofinancovanie 

projektov na osobné MV a parkovisko.  
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Bežné výdavky obce vo výške 314 026,25 € v roku 2021 to bolo 271 003,09 € tvoria 44 % 

z celkových výdavkov obce a výdavky školy tvoria 56 % z celkových bežných výdavkov a teda 

396 998,13 € v roku 2021 to bolo 371 448,66 €. Bežné výdavky obce boli najmä na mzdy a réžiu spojenú 

s činnosťou samosprávnych funkcií, výkon obecného úradu, zamestnancov, poslancov, ZPOZ v sume 

193 937 €, ďalej materiál, likvidácia odpadu, kultúrne a športové služby, osvetlenie obce, údržba 

komunikácií a tiež prenesený výkon matrika, doprava, stavebný úrad. Podľa ekonomickej klasifikácie 

výdavky 610 na mzdy 124 709,64 € pre zamestnancov, členov MOPS, podpora koordinačných 

a implementačných kapacít, projekty UPSVaR; 620 odvody z miezd 58 145 €, 630 Tovary a služby 

119 101,38 € na energie, materiál, údržba preprava, dopravné, odvoz smetí v sume 119 101,38 €; 640 

bežné transfery – granty pre 15 subjektov a 600 € pre dôchodcov nad 70 rokov v sume 11 214,91 €; 650 

úroky z úverov v sume 855,32 €. Finančné operácie tvorili najmä splátky istín z úverov 72 040,90 € na 

dve investičné akcie (automobil, parkovisko), ktoré v čase keď nám prostriedky z Integrovaného 

operačného programu vrátili resp. prefinancovali, úver sme ihneď vyrovnali. Kapitálové výdavky boli 

vo výške 89 753,60 € a boli použité na projektovú dokumentáciu na rekonštrukciu fary, výkup 

pozemkov, kúpu motorového vozidla, strategický dokument – územný plán obce a rekonštrukciu 

parkoviska. Výdavky podľa funkčnej klasifikácie na požiarnu ochranu 7265,19 € z toho 3000 € dotácia 

DPO SR od štátu a 400 € dotácia obce pre DHZ; na matriku 2 380,01 €; na Voľby 1 494,18 €; na 

všeobecnú pracovnú oblasť na projekty UPSVaR, MOPS, KC, Podpora koordinačných 

a implementačných kapacít a iné projekty zamestnávania 62 635,33 € tie boli aj refundované 

a financovanie z iných zdrojov; na služby nakladanie s odpadmi 11 476,65 €; na kultúrne služby 

5 462,44 €; na verejné osvetlenie 3 934,65 €. Starostka obce pri verejnom osvetlenie dala poslancom na 

zváženie do budúcna, či budeme chcieť nasledujúce obdobie urobiť verejné osvetlenie efektívnejšie 

alebo ostaneme na pôvodnom. Ďalej pokračovala, že výdavky v časti príspevky na seniorov boli v sume 

1 665,68 €.  

Pokračovala o výdavkoch rozpočtovej organizácie ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča suma 396 998,13 € 

z toho konkrétne na materskú škôlku a predprimárne vzdelávanie 65 534,80 €; primárne vzdelávanie 1. 

stupeň ZŠ 86 580,84 €; nižšie sekundárne vzdelávanie s b.s. 2. stupeň ZŠ 185 267,85 €; vedľajšie služby 

poskytované v rámci primárneho vzdelávania ako je školský klub pri ZŠ 47 064,87 €; vzdelávanie inde 

nedefinované podľa úrovne ako je školská jedáleň pri ZŠ s MŠ 12 549,77 €.  

Do povedomia dala poslancom aj dôležitú informáciu o bežných transferoch, tvoriace príspevky a 

členské príspevky ako sú členské ZPOZ 51,36 €; príspevky dôchodcom nad 70 rokov 600 €; členské 

mikroregiónom MR Sinec-Kokavsko 52,70 € a MR Rimava a Rimavica 914,60 €; MAS Malohont 

730,16 €; ZMOGaM 106,80 €; ZMOS 95,23 €; členské DPO SR 255 €; členské RVC 80,10 €; 

mimoriadne členské za IS DCOM pre ZMOS 538 €; OOCR Gemer 177,54 €; Dotácia pre DHZ 400 €; 

Príspevok na stravovanie zamestnancov 6 806,78 €; Príspevok pre DPO SR 100 €; príspevok pre ZRPŠ 

na vedenie bankového účtu 30 €. 

Starostka obce po náročnej a rozsiahlej správe vyzvala poslancov na predloženie otázok 

k jednotlivým položkám a k pristúpení rozhodnutia o tom akým spôsobom bude použitý prebytok 

hospodárenia 18 069,51 €. Návrh starostky obce na čerpanie rezervného fondu je financovanie 

spolufinancovania projektu budúcej kapitálovej akcie rekonštrukcie chodníka smerom do Rimavských 

Zalužian a príprav dokumentácií pre kapitálové výdavky napr. rekonštrukcie a podobne. 

Poslanci obecného zastupiteľstva súhlasili s návrhom starostky obce na tvorbu rezervného fondu a 

jednali tiež o jeho použití na výmenu vchodových dverí na a postupnú výmenu okien na obecnom úrade. 

Taktiež súhlasili s jeho použitím pri financovaní prípravných projektových dokumentácií pre budúce 

investičné akcie.  

Poslanec I. Bagačka konštatoval, že touto investičnou akciou by došlo k efektívnemu hospodáreniu 

a tiež modernejšiemu vizuálnemu efektu budovy.  

Zamestnankyňa pani M. Kubaliaková mala otázku na výmenu okennej steny pri schodisku.  

Poslanec I. Bagačka skonštatoval, že v tej časti ide o najväčšie úniky tepla avšak ponechal priestor 

presvetlený svetlíkmi a nejakými oknami. 

Starostka obce podotkla, že pri tejto akcií by išlo o veľké výdavky z rozpočtu obce.   

Poslanec J. Račák konštatoval, že na okresnom úrade zmenili tieto okenné steny a zamúrovali ich.  



5 

Starostka obce dala na zváženie úvahy o zrušení mreže a osadenie  napr interiérových dverí, ktoré by 

tepelne odizolovali časť od schodiska, z ktorého dochádza k najväčšiemu úniku tepla. Skonštatovala, že 

by bolo dobré získať prehľad a nejaké cenové ponuky, koľko by to stálo.  

K tejto téme starostka obce oznámila poslancom, že obec by mala mať urobený energetický audit na 

všetky budovy vo vlastníctve, avšak jeden energetický audit stojí niekoľko sto eur a máme vo vlastníctve 

9 nehnuteľností, čo by bola tiež nemalá investícia. Postupne by sme mali ale pristúpiť k posúdeniu 

a tvorbe týchto dokumentov. V čase realizácie projektov Komunitného centra a Materskej školy sme 

dali urobiť energetický audit na tieto budovy. Energetický certifikát a preukázanie úspory, boli jedna 

z povinných príloh a merateľných ukazovateľov NFP.   

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 74/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 7 

V tomto bode starostka obce prezentovala poslancom OZ cenovú ponuku na havarijné poistenie 

motorového vozidla IVECO Daily CAS 15, využívané pre akcieschopnosť Dobrovoľného hasičského 

zboru obce Rimavská Baňa. Informovala, že IVECO Daily bolo prevzaté do vlastníctva obce od 

Slovenskej republiky na základe zmluvy. Prišiel nám nový technický preukaz, je prepísané na obec a už 

je aj na nových značkách. Vozidlo je poistené v Komunálnej poisťovni v rámci PZP a zároveň sme v 

tejto poisťovni vyžiadali ponuku na havarijné poistenie. V roku 2022 bola ponuka vo výške 1 266,- € 

a teraz je to 1 437,27 €, čo je 15 % navýšenie od minulého roka. Toto poistenie je vysoké, napriek tomu, 

že IVECO má 5 rokov. Avšak poistnú sumu počítajú podľa obstarávacej ceny t.j. ako nové a 

nezohľadňuje sa pri poistení 5 ročná amortizácia. Cenová ponuka je po uplatnenej zľave 975,79 €, ktorú 

nám poisťovňa poskytla. Dôvodom uplatnenia zľavy od tejto poisťovne je, že v tejto poisťovni má obec 

všetky poistenia. Zdôraznila, že havarijné poistenie bude uplatniteľné v prípade udalosti, len ak bude 

vodičom člen DHZO Rimavská Baňa, oprávnený na výjazdy a akcieschopnosť. 

Poistný agent informuje poslancov, že pre poistenie posádky by sme museli použiť úplne iný produkt 

poisťovne, keďže predmetné poistenie je vecným poistenie.  

Otázka smerujúca na OZ bola, či ideme IVECO Daily havarijne poistiť alebo nie.  

Pán poslanec J. Kubaliak sa vyjadril, že keby sa niečo stalo nevie si predstaviť, čo by členovia DHZO 

a obec robili. Poslanci sa zhodli v tom, že je potrebné zabezpečiť poistnú ochranu a záruku členom 

DHZO pre prípad nepriaznivej udalosti spôsobenej pri havarijnej udalosti s IVECO-m. Súhlasili 

s prijatím návrhu.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 75/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 8  

Starostka obce vyzvala zamestnankyňu Ing. Oravcovú, aby informovala o aktuálnom členstve 

a návrhu zaradenia nového člena pre DHZO Rimavská Baňa.  

Zamestnankyňa informovala o tom, že členom DHZO Rimavská Baňa, sa môže stať len osoba 

odborne spôsobilá s absolvovanou základnou prípravou členov hasičských jednotiek. Ďalej oboznámila 

prítomných, že v apríli 2023 absolvoval základnú prípravu M. Šichta, ml., ktorý je odborne spôsobilý 

na výkon funkcie „hasič“. Túto funkciu by po absolvovaní školenia rád pre DHZO v obci vykonával 

avšak najprv je potrebné uznesenie obecným zastupiteľstvom o jeho vymenovaní.  

Ďalej k tejto téme zamestnankyňa informovala, že aktuálny počet členov DHZO Rimavská Baňa je 

13 a vnútornou organizáciou je veliteľom DHZO Rimavská Baňa Peter Rapčan, veliteľom družstva sú 

Pavel Krajňák, Milan Kušpál, Ing. Michal Struhár, vo funkcii technik – strojník je Ján Kubaliak, Pavol 

Hanuska, Andrej Lubaj, Róbert Buday a vo funkcii hasič je menovaný Lukáš Kališ, Ondrej Kališ, Rudolf 

Lehocký, Ján Koreny a v prípade schválenia zaradenia aj Miroslav Šichta, ml..  

Poslanci súhlasili s jeho vymenovaním a informáciu o vnútornej organizačnej štruktúre DHZO 

Rimavská Baňa vzali na vedomie.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 76/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 



6 

K bodu 9 

Spoločne pokračovali témou kolaudácie stavby „Novostavba chodníka v obci Rimavská Baňa“ pre 

projekt „Chodník pre zlepšenie dostupnosti turistických zaujímavostí obce Rimavská Baňa“ táto 

investičná akcia je financovaná z prostriedkov NRO Rimavská Sobota, poskytovateľom príspevku je 

Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR na základe Zmluvy o poskytnutí 

regionálneho príspevku CEZ MIRRI SR 3675/2022.  

Starostka obce informovala, že kolaudácia prebehla dňa 1.6.2023 za prítomnosti za stavebný úrad 

starosta Milan Medveď, stavebného dozoru, vedúceho dodávateľa stavby pánom Róbertom 

Nagyferencom a SVP š.p Rapčan. Neboli zaznamenané žiadne výhrady, nezrovnalosti, reklamácie či 

nedokončené práce. V deň konania OZ bolo vydané kolaudačné rozhodnutie, ktoré bude vzdaním sa 

práva na odvolanie v deň vystavenia aj právoplatné. Následne začíname interné práce so zúčtovaním 

dotácie za rekonštrukciu na MIRRI. Z dôvodu, že cena stavby bola verejným obstarávaním vysúťažená 

nižšia o 10 929,98 €, obec nevyčerpané prostriedky obce poskytovateľovi vráti. Ďalej informovala, že 

celý zúčtovací proces nie je jednoduchý, po kolaudácií musíme dodržať podmienku zamestnania 1 

osoby, plánujeme dočasne zamestnať na 40 % úväzok p. Fizoľovú, ktorá bude vykonávať všetky práce 

súvisiace s údržbou verejných priestranstiev zatiaľ na dobu určitú do 31.8.2023. Nakoľko s ňou ako so 

zamestnankyňou nemáme ešte skúsenosť, po preverení jej kvality činnosti a po uplynutí 3 mesiacov 

plánuje obec tento zväzok pre plnenie merateľného ukazovateľa zvýšiť na plný úväzok prípadne 

preobsadiť 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 77/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Na záver tohto bodu starostka ešte pripomenula, že na minulom zasadnutí pri interpelácií poslanci 

jednali o potrebe prekopania nefunkčného a nepriepustnému rigolu popod miestnu komunikáciu na 

križovatke smer ulica Strana pri rodinnom dome Slávikovcov. Po poslednom daždi pani Z. Hedvigiová, 

oznámila obci, že rigol okolo ich rodinnému domu sa naplnil vodou a keďže rigol bol nefunkčný voda 

z rigola tiekla na pozemky. Informovala, že našim hasičom sa podarilo spriechodniť rigol.  

Poslanec J. Kubaliak sa opýtal, komu sa podarilo rigol spriechodniť.  

Starostka informovala, že na prvý krát sa to P. Rapčanovi s M. Kušpálom nepodarilo pretlačiť a na 

druhý krát sa to P. Krajňákovi a M. Kušpálovi podarilo preraziť.  

 

K bodu 10 

Zasadnutie pokračovalo témou zámeru kúpy pozemkov do vlastníctva obce. Jedná sa o pozemky v 

časti chodníka smer Rimavské Zalužany, ktorý plánuje obec zrekonštruovať. V tomto čase vysúťažený 

architekt/projektant pracuje na dokumente projektovej dokumentácie na rekonštrukciu chodníka pre 

budúcu kapitálovú investíciu. Jeho služby sú vrátane inžinieringu pre stavebné povolenie. Téma stavu 

pozemkov a odkúpenia predmetných pozemkov už bola poslancami prerokovaná na predchádzajúcich 

zasadnutiach.  

Ďalej informovala, pôvodne bol plán uzatvoriť 1 kúpno-predajnú zmluvu s troma vlastníkmi 

pozemkov, ale po odporúčaní bude mať, každý z vlastníkov osobitné uznesenie a osobitnú kúpno-

predajnú zmluvu.  

Prvá nehnuteľnosť pri ktorej začali rokovanie o cene bola nehnuteľnosť evidovaná na LV č. 184, 

parcelu registra „C“ č. 1130/7, druh pozemku záhrada vo výmere 16 m2 a parcela registra „C“ č. 1130/8, 

druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie vo výmere 8 m2 v podiele 1/1 od pána M. Belka z Čiech.  

Druhá kúpna zmluva bude na pozemok, ktorý je evidovaný na LV č. 193, parcela registra „C“ č. 

1130/6, druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie vo výmere 20 m2, na ktorej sa nachádza chodník pre 

peších. Vlastníkom v podiele 1/1 je pani Z. Fikejzová, Žilina.  

Tretím pozemkom, ktorý bude predmetom osobitnej kúpno-predajnej zmluvy je pozemok evidovaný 

na LV č. 598, parcela registra „C“ č. 1111/5, druh pozemku zastavaná plocha  a nádvorie vo výmere 

7 m2. Vlastníkom pozemku v podiele 1/1 je pán I. Moldovan.  

Poslanci spoločne určili jednotnú cenu, ktorá bude do návrhov jednotlivých kúpno-predajných zmlúv 

dopracovaná. Zhodli sa na sume 4,50 za m2. Za návrhovú komisiu prečítala Ing. Alcnauerová jednotlivé 

uznesenia. Spoločne prepočítali sumy.  
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Vlastníkovi pánovi Belkovi bude uhradená cena 108 € za pozemky spolu vo výmere 24 m2.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 78/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Vlastníčke Z. Fikejzovej, bude uhradená cena 90 € za pozemok o výmere 20 m2. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 79/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Vlastníkovi pánovi Moldovanovi bude uhradená cena 31,50 € za pozemok o výmere 7 m2. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 80/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Starostka obce na konci tohto bodu informovala, že návrhy kúpno-predajných zmlúv budú predložené 

jednotlivým vlastníkom a verí, že ich znenie a cenu príjmu aby sme mohli pri realizácií nášho zámeru 

rekonštrukcie pokročiť.  

 

K bodu 11  

V tomto bode starostka obce spomenula, že sa poslanci OZ na predchádzajúcom rokovaní zhodli, že 

skôr ako budeme hľadať zdroje financovania na rekonštrukciu evanjelickej fary, dodávateľsky najskôr 

pripravíme projektovú dokumentáciu na interiérovú časť a vytvorenie ideovej štúdie „Návštevníckeho 

centra gotickej cesty v Rimavskej Bani“. Z dôvodu aby sme vedeli hľadať zdroje financovania 

komplexne na obce časti, stavebnú a interiérovú rekonštrukciu v tom istom čase.  

Informovala, že absolvovala niekoľko rokovaní z BBSK. Ďalšie plánované stretnutie s predstaviteľmi 

BBSK je plánované aj s pani farárkou J. Mihálikovou, dňa 18.6.2023 budú rokovať priamo s predsedom 

BBSK, ktorý príde 18.06.2023 na koncert do Rimavského Brezova. Schôdza je naplánovaná  

v evanjelickej fare v Rimavskej Bani. Ďalšou plánovanou schôdzou v rámci hľadania podpory 

z prostriedkov VÚC pri realizácii projektu je 29.6.2023, priamo v Banskej Bystrici. Z VÚC je potrebné 

spolufinancovanie vo výške 8 % z projektu. 

Druhou alternatívou je zapojenie sa do Výzvy z Plánu obnovy, na ktorú sme chceli reflektovať už na 

začiatku, avšak z dôvodu podmienok výzvy sme ako nájomcovia neboli oprávneným žiadateľom. Po 

aktualizácií a úpravách podmienok Výzvy č. 1 z Plánu obnovy a odolnosti Komponent 2 Investícia 2 

Obnova verejných historických a pamiatkovo chránených budov, môže žiadať o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku aj „výhradný užívateľ“. Stačilo by dodatkovať nájomnú zmluvu 

s ECAV Rimavské Brezovo a zapracovať jej „výhradné užívanie“, dlhodobé užívanie z dôvodu 

dlhodobej potreby udržateľnosti projektu prijímateľom. Oboznámila, že v prvom kole, ktoré je do 

konca júla 2023 by sme sa časovo nedostali, avšak keďže je zatiaľ s tejto výzvy zazmluvnených len cca 

6 projektov na Slovensku, v druhom kole by to bolo možné. Dodala, že v rámci výzvy je 0 % spoluúčasť 

obce.  

Starostka následne prezentovala ponuku spoločnosti DUO PROjekt, s.r.o. z Banskej Bystrice, ktorá 

je špecializovaná na vypracovanie ŽoNFP v rámci daného projektu. Táto firma má rozsiahle znalosti 

v nastavovaní rozpočtu a definovaní oprávnených výdavkov a pri tvorbe projektu úzko spolupracuje s 

projektovými inžiniermi. Termín na vypracovanie je medzi polovicou júla a koncom augusta 2023. Pred 

samotným začiatkom vypracovania ŽoNFP je však nevyhnutná úprava stavebnej časti projektovej 

dokumentácie, ktorá môže byť časovo náročnejšia. Cena za služby spoločnosti DUO PROjekt, s.r.o. v 

rámci Plánu obnovy je stanovená na 3 588 €. Starostka zdôraznila, že v prípade potreby úpravy stavebnej 

časti projektovej dokumentácie podľa požiadaviek, bude potrebné s firmou uzatvoriť zmluvný vzťah, čo 

je bežný postup.  
Ďalej zdôraznila, že hoci väčšinu projektov a činností realizuje obec vlastnými silami, tento konkrétny 

projekt je svojou veľkosťou a komplexnosťou nad rámec našich interných personálnych kapacít. 

Nemáme skúsenosti s nastavovaním rozpočtu a určovaním oprávnených výdavkov pre projekty na 

pamiatky a takého rozsahu. Hoci projekt je financovaný 100% z Plánu obnovy, v prípade identifikácie 

neoprávnených výdavkov by sme ich museli pokrývať z rozpočtu obce. Vybraná firma má bohaté 
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skúsenosti v tejto oblasti a už aj spolupracovala s projektovým architektom Ing. Zsolta Pappom. 

Upozornila, že pred uplynutím termínu podania projektu sa plánujú ešte dve stretnutia so županom. 

Po predstavení podrobných informácií o výzve, poslanci využili možnosť diskutovať a vyjadriť svoj 

názor na to, či by sme mali podniknúť kroky a zapojiť sa do projektu z Plánu obnovy. Prítomní poslanci 

schválili potrebnú úpravu stavebnej časti a následné vypracovanie ŽoNFP v rámci prostriedkov 

mechanizmu na podporu obnovy a odolnosti v zmysle výzvy a jej aktualizácií na základe zmluvy 

o poskytnutí služieb s fi DUO Projekt, s.r.o..  

Rozsiahlu správu k tomuto bodu dopĺňala aj téma predloženej ponuky na interiérové vybavenie časti 

„Návštevníckeho centra Gotickej cesty v Malohonte v evanjelickej fare v Rimavskej Bani“.  

Starostka obce informovala, že zo siedmych oslovených architektonických kancelárií predložila 

cenovú ponuku len jedna z nich. Na pracovnom stretnutí dňa 25.4.2023, kde boli prítomní aj poslanci 

Ing. Alcnauerová a I. Bagačka, bola firma a jej cenová ponuka prijatá. Fi Plán B na pracovnom stretnutí 

odprezentovala prostredníctvom online spojenia svoju ponuku a dve alternatívne riešenia interiérového 

vybavenia.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová spolu so starostkou obce a I. Bagačkou prezentovali ostatným 

poslancom popis situácie, stavebné a dispozičné riešenie úžitkovej plochy fary a navrhované interiérové 

vybavenie. V rámci tejto prezentácie s fi Plán B, diskutovali o vybavení a detailoch navrhovaného 

riešenia rekonštrukcie. Poslankyňa Ing. Alcnauerová skonštatovala, že ponuka štúdie interiéru je síce 

minimalistické, ale moderné a esteticky atraktívne. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 81/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 12 

V tomto bode starostka obce dala slovo predsedkyni komisie na ochranu verejného záujmu pri 

Obecnom zastupiteľstve v Rimavskej Bani Mgr. Natáliu Dovalovú, aby informovala ostatných o správe 

zo zasadnutia.  

Predsedkyňa komisie informovala, že zasadnutie komisie sa konalo dňa 2.6.2023 a prítomní boli aj 

dvaja členovia komisie: I. Bagačka a J. Kubaliak. Dôvodom zasadnutia, bolo vykonanie kontroly v 

zmysle ustanoveného Zákona č. 375/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verených 

funkcionárov za kalendárny rok 2022. Starostka obce Rimavská Baňa doručila „Oznámenie funkcií, 

zamestnaní, činností a majetkových pomerov za rok 2022“, ktoré bolo predmetom posudzovania a 

kontroly. Komisia pristúpila k otvoreniu obálky a posudzovala obsah a majetkové pomery uvedené v 

ňom. Komisia konštatovala, že oznámenie bolo predložené v termíne, v určenom rozsahu a majetkové 

pomery verejnej funkcionárky Mgr. Eleny Polóniovej, starostky obce Rimavská Baňa spĺňajú 

podmienky uložené Zákonom č. 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií 

verejných funkcionárov.  

Predsedkyňa komisie ďalej informovala, že členovia jeho komisie jednohlasne hlasovali o kladnom 

výsledku kontroly bez nedostatkov. 

Prítomní poslanci zobrali správu zo zasadnutia komisie na ochranu verejného záujmu na vedomie. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 82/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 13 

Starostka obce odovzdala slovo referentke pre rozvoj regiónu v obci Rimavská Baňa Ing. Oravcovej, 

ktorá prítomných poslancov informovala o troch schválených žiadostiach a poskytnutí dotácie 

z Banskobystrického samosprávneho kraja (ďalej len „BBSK“) na rok 2023.  

Informovala, že: „V rámci VZN č. 38/2019 BBSK Podpora regionálneho rozvoja a rozvoja 

cestovného ruchu Výzva č. 1: Obnova, budovanie a podpora doplnkovej infraštruktúry pre trasy 

cestovného ruchu, obec dňa 31.10.2022 žiadala poslancov BBSK o poskytnutie dotácie na projekt 

s názvom „Doplnková infraštruktúra pre Náučný chodník Bojisko SNP Rimavská Baňa“ pre 

zatraktívnenie existujúcej trasy Náučného chodníka Bojisko SNP Rimavská Baňa. Na dosiahnutie cieľa 

projektu sú plánované aktivity spojené s vybudovaním prístrešku na začiatku trasy pri studničke, 
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obstaraním originálnych informačných smerových tabúľ označujúcich trasu a s vybudovaním 

bezpečnostných prvkov – zábradlia na nebezpečných svahovitých úsekoch trasy, prispievajúc k 

zlepšeniu mobility a bezpečia turistov. Tento projekt bol schválený a Zmluva o poskytnutí dotácie bola 

podpísaná 7.6.2023 s účinnosťou od 8.6.2023. Oprávnenými výdavkami v rámci projektu sú zhotovenie 

prístrešku (materiál, práca), jednostranný stojan na bicykle, smerové informačné tabuľky drevená hmota 

na bezpečnostné zábradlie. Minimálna výška spolufinancovania na projekt z rozpočtu obce je 20 %. 

Celkové výdavky projektu sú rozpočtované vo výške 6 027 €. Požadovaná výška dotácie bola 

4 821,60 €. Schválená a poskytnutá finančná podpora z BBSK vo výške 4 800 €.“  

Na záver k tomuto projektu informovala o zistení, že poslanci mali k dispozícií sumu 37 800 € na 

rozdelenie finančných prostriedkov pre okres Rimavská Sobota. Počet žiadateľov v hodnotiacom 

zozname bolo len 6.  

Ing. Oravcová, pokračovala informáciou, že: „V rámci VZN č. 25/2015 BBSK Podpora všeobecne 

prospešných služieb, obec dňa 25.11.2022 žiadala na každoročne organizovanú akciu Juniáles 2023, 

ktorá v tento rok nesie názov „Súťaží každá rodina, zabáva sa celá dedina“. Podujatie je plánované na 

1.7.2023. Zmluva o poskytnutí finančnej podpory ešte nie je ku dňu konania zasadnutia OZ podpísaná, 

avšak sme v zozname schválených žiadateľov a návrh zmluvy bol z našej strany odsúhlasený. Čakáme 

na doručenie podpísanej zmluvy. Oprávnenými výdavkami v rámci projektu sú propagačné materiály; 

upomienkové predmety, honoráre a odmeny účinkujúcim, ozvučenie, honoráre  D.J, živá hudba, nákup 

setov stôl s lavicami, nákup stanu, foto/video dokumentácia. Minimálna výška spolufinancovania na 

projekt z rozpočtu obce je 10 %. Celkové výdavky projektu sú rozpočtované vo výške 6 130 €. 

Požadovaná výška dotácie bola 5 230 €. Schválená a poskytnutá finančná podpora z BBSK vo výške 

700 €.“  

Na záver k tomuto projektu informovala, že minulý rok obec na akciu dostala 2 000 €. Pokračovala, 

že poslanci mali k dispozícií sumu 71 046 € na rozdelenie finančných prostriedkov pre okres Rimavská 

Sobota. Počet žiadateľov v hodnotiacom zozname bolo 121 z toho 5 podporených nebolo. Maximálna 

schválená výška zo všetkých schválených projektov bola 1 500 €. Do povedomia dala aj informáciu 

o poskytnutí sponzorského finančného daru vo výške 500 € od miestnej Fi RIMADREV, s.r.o..  

Dodala aj informáciu o stave podanej žiadosti k projektu „Letný tábor „Objavme čarovné miesto 

regiónu Malohont“. Plánovaný termín realizácie pobytového letného tábora bol 21.8.2023-25.8.2023 

v okolí Teplého Vrchu a Drienčianskeho krasu. Projekt je bez povinného spolufinancovania obce. 

Celkové výdavky projektu sú rozpočtované vo výške 2 862 €. Požadovaná výška dotácie bola 2 000 €. 

Obec je v zozname schválených žiadateľov a podporená v sume 500 €“.  

Na záver porovnala a informovala, že minulý rok obec získala finančnú podporu v sume 1 118 €. 

Maximálna schválená výška bola zo všetkých schválených žiadostí v sume 600 €, poslanci na rozdelenie 

pre okres Rimavská Sobota mali k dispozícií 10 966 €. Počet žiadateľov v hodnotiacom zozname bolo 

45. 

Starostka obce konštatovala, že z dôvodu nízkej výšky poskytnutej dotácie, obec pravdepodobne 

k podpisu zmluvy z BBSK nepristúpi a tohto roku pravdepodobne s finančných dôvodov, letný tábor 

v obci realizovaný nebude.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 83/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 14  

Spoločne pokračovali plánovaním blížiacej sa akcie Juniáles 2023, ktorá je naplánovaná na 1.7.2023.  

Starostka obce konštatovala, že je to naša každoročne organizovaná akcia, dopoludnia venovaná 

deťom s večernou zábavou na námestí s reprodukovanou hudbou. Tento rok ešte nemáme program 

a vystúpenia pre deti určené. Minulý rok 2022 sme tu mali Kanátovcov a Šaška Fjodora, ten je ale v tento 

termín obsadený. 

Poslanec I. Bagačka sa podujme pri pečení palaciniek, spoločne so ženou by ich pripravovali na 

indukčnej panvici.  

Poslanec J. Kubaliak bude ako každý rok maľovať tváre detičiek.  

Ing. Alcnauerová informovala, že sa tento rok akcií nebude môcť zúčastniť.  
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Starostka obce informovala, že tento rok sa ponúkol náš zamestnanec P. Krajňák, že urobí oldies 

party na ihrisku, mal totiž zámer v kultúrnom dome urobiť zábavu avšak nestihol to a príležitosťou bude 

Juniáles. V rámci občerstvenia by boli palacinky a počas dňa aj guľáš.  

Poslanec V. Foľk sa vyjadril, že by jeden guľáš spolu s manželkou pripravili ráno. Dohodli sa 

spoločne, že aj večer by sa jeden čerstvý pripravil.  

V rámci programu pre deti zamestnankyňa Ing. Oravcová prispela nápadom, zavolať niekoho s koňmi 

na ihrisku prípadne nejakého kynológa so psami. 

Poslanec J. Kubaliak navrhol aspoň tri poníky pán J. Šustek má poníky. Poslanec Račák, tiež vie 

niekoho, kto v Tisovci chová poníky no kynológia či psovodi z policajného zboru majú aktuálne 

zakázané chodiť na jednotlivé akcie z dôvodu, že majú v programe jednu veľkú spoločnú akciu, no boli 

aj na amfiteátri na Hnúšťanských dňoch mesta.  

Zamestnankyňa M. Kubaliaková konštatovala, že by mohli byť na bývalom volejbalovom ihrisku 

medzi pozemkom pána Foľka a futbalovým ihriskom.  

Starostka obce informovala, že Šaško Fjodor, ktorý mal minulý rok veľký úspech u našich detí má 

tento rok termín obsadení, má však novú atrakciu „Bágrová show“, možno na budúci rok. Prišli by na 

stanovište aj rodina Zaťková so streleckým kútom tak ako v roku 2021.  

Dovalová mala nápad s Pipi dlhou pančuchou, ktorá je Hnúšťanskou moderátorkou-zabávačkou pre 

detí. Informovala, že ona sa za poslancov akcii zúčastní. Zároveň sa opýtala, na čas kedy sa dobrovoľníci 

majú pred začatím akcie stretnúť. 

Na záver bodu starostka obce informovala, že v najbližších dňoch bude plagát o podujatí. Stretnutie 

dobrovoľníkov bude o 7:00 hod. Vyzýva všetkých, ktorí majú záujem na dobrovoľnícku pomoc pri 

organizácii. Na stanovištiach budú naši baňanskí teenegeri.  

 

K bodu 15 

Starostka obce informovala poslancov o návrhu zmeny harmonogramu zasadnutia obecného 

zastupiteľstva z dôvodu plánovanej dovolenky administratívnych pracovníčok obecného úradu, prípadne 

by 8. zasadnutie, ktoré sa má konať 2. augusta 2023 (streda) zvolala a viedla zástupkyňa Ing. Alcnauerová.  

Poslanec J. Račák informoval, že 12. augusta bude s rodinou na dovolenke. 

Poslanci spoločne rozhodli presunutie 8. zasadnutia OZ na 9. august 2023 (streda). 

 Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 84/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 16  

Prvá interpelácia bola od poslankyne Ing. Alcnauerovej, informovala o novele zákone o ochrane 

ovzdušia, a zvyšovanie právomocí štátu, okresných úradov a samospráv v boji za zlepšenie kvality 

ovzdušia. Samosprávy by v zmysle novely mali intenzívnejšie pracovať na programoch na zlepšenie 

kvality ovzdušia. Informovala, že Slovenská inšpekcia ŽP môže začať kontrolu nehnuteľností rodinných 

domov a kontrolu lokálnych kúrenísk a podotkla, že túto novelu by bolo zapracovať do VZN v obci. 

Starostka obce informovala o existencii VZN č. 7/2020 o podmienkach prevádzkovania malých 

zdrojov znečisťovania ovzdušia na území obce Rimavská Baňa a poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia 

máme v Prílohe č. 2 sadzobník, kde sú určené ročné sumy za tonu a bude potrebné zapracovanie nových 

súm a tiež zosúladenie s novým Zákonom č. 146/2023 Z. z. o ochrane ovzdušia.  

Poslankyňa Mgr. Dovalová mala požiadavku na informáciu o trase „Náučného chodníka SNP“. 

Stretáva návštevníkov a turistov, ktorí sú zmetení kadiaľ majú ísť. Predniesla jej nápad s označením 

trasy na chodníkoch v podobe piktogramu na chodníku.  

Starostka obce informovala, že pomocou finančnej pomoci z BBSK zabezpečíme do Jesene 2023 

smerové informačné tabuľky. Prítomní skonštatovali, že nápad s piktogramami je skvelý a obec bude 

hľadať grafika. Dohodli sa, že tematická grafika bude dokomunikovaná s Mgr. Viktorom Bradňanským.  

Ďalšiu interpeláciu podala zamestnankyňa M. Kubaliaková, ktorá spravuje miestne dane a poplatky. 

Na podnet občanov, najmä dôchodcov, informovala o nepokojnosti s poplatkami TKO. Dôchodcovia, 

najmä samostatne žijúci, hodnotia za nespravodlivú jednotnú cenu 20 € ročného poplatku TKO. Z ich 
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pohľadu všetci  bez ohľadu na množstvo vyprodukovaného komunálneho odpadu (ďalej len „KO“), 

platia rovnako avšak oni smeti väčšiu časť roka ani nemajú.  

Poslanci diskutovali o téme žetónového zberu.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová uviedla, že stanovený počet žetónov je potrebné tak či tak zakúpiť. Jej 

názor je, že žetónový zber treba zavádzať v obciach, kde sú občania zdatní v rámci správnej separácie 

zároveň disciplinovaní a spoľahliví, inak budú vznikať čierne skládky.  

Poslanec J. Račákovi považuje súčasné nastavenie poplatkov za vhodné. Vyjadril svoju myšlienku, 

že v prípade žetónového zberu, môže a pravdepodobne bude dochádzať k nekontrolovanému 

zahadzovaniu odpadu a vznikať budú skládky. Z jeho pohľadu, keď nebudú mať občania zakúpené 

žetóny aj tak KO vyložia, zberová spoločnosť im KO neprevezme, zostane tam a KO bude následne 

viditeľne znečisťovať obec.  

Poslanec I. Bagačka skonštatoval, že štvorčlennej rodine vystačí jedna kupa, samozrejme musia 

odpad separovať. Uviedol, že podľa neho je nastavenie vývozu a poplatku v obci dobré. V prípade 

zavedenia žetónového zberu je možné, že okrem toho čo uviedol J. Račák, klesne aj separácia.  

Ďalšou interpeláciu predniesla poslankyna Ing. Alcnauerová, ktorá sa pýtala na intenzitu zberu 

biologicky rozložiteľného kuchynského odpadu (ďalej len „BRKO“). V súčasnom letnom období 

vyjadruje obavy ohľadom vzniku zápachu a biologickej aktivity v zbernej nádobe. 

Starostka obce informovala, že separovaný BRKO je zberaný každý týždeň (väčšinou štvrtok) 

prostredníctvom Fi EKRON. Zberná nádoba na BRKO je umiestnená aj za obecným úradom, mnohí 

občania preferujú kompostovanie tohto typu odpadu v domácich kompostéroch..  

Predposlednou témou tohto podala starostka obce informácie k interpelácií a otázkam zamestnancov 

v téme pokračovania poskytovania služieb MOaPS a sociálnych služieb v Komunitnom centre.  

K verejnej otázke starostka obce informovala, o absolvovaní online stretnutia k novej výzve 

„Miestnych občianskych a preventívnych služieb“,  

Poskytovateľom nového projektu na získanie NFP bude MIRRI cez Úrad vlády SR – Úrad 

splnomocnenca vlády pre rómske komunity z nového programového obdobia a OP Slovensko. Projekt 

podľa informácií bude trvať 24 až 36 mesiacov, podmienkou je absolvovanie výberového konania avšak 

súčasných zamestnancov budeme pravdepodobne môcť presunúť v rámci už absolvovaného výberového 

konania. Členovia hliadky, budú musieť spĺňať kvalifikačné a osobnostné predpoklady, ktoré ešte nie sú 

jasne identifikované Výzva bude podľa informácií zverejnená do konca mesiaca. Jednou z podmienok 

a merateľným ukazovateľom je akreditované získavanie vzdelávania členov MOaPS v oblasti napr. 

trestnoprávnej, prvej pomoci, separácií odpadov. NFP bude so 100 % financovaním na náklady celkovej 

ceny práce vychádzajúc z minimálnej mzdy plus 20 % paušálne výdavky. Na výberovom konaní podľa 

informácií bude potrebná súčinnosť PZ. Aktuálne realizovaný projekt končí 30.6.2023, v lete plánujeme 

zanechať pracovné miesta až kým nebude nami predložená žiadosť o NFP vyhodnotená. Dovtedy bude 

potrebné 100 % financovanie obce avšak vynaložené prostriedky budeme môcť refundáciou žiadať na 

preplatenie. Podľa stanovených limitov, môžeme zamestnať až 4 členov MOaPS, zamestnávame 3 osoby 

a je na zvážení, či neobsadíme aj ďalšie jedno miesto. Možná je aj kombinácia úväzkov, takže by sme 

mohli zamestnať aj dvoch ďalších členov napr. na polovičný úväzok. 

Poslanci zobrali informácie starostky na vedomie a zvažovali prijatie ďalších členov hliadky MOaPS 

a tiež zamestnanie aspoň jednej ženy.  

V rámci činnosti Komunitného centra informovala starostka, že plánované ukončenie projektu NP 

KS MRK – II. Fáza bolo 30.6.2023. Avšak, v deň rokovania šiesteho zasadnutia OZ, prišiel dodatok 

k zmluve, predlžujúci projekt o mesiac. Od 1.8.2023 by mala byť zachovaná kontinuita a činnosť 

komunitných centier by mala pokračovať cez zmluvnú spoluprácu s Implementačnou agentúrou 

MPSVaR SR (ďalej len „IMPLEA). Oboznámila prítomných o aktuálnej personálnej situácií. Pracovné 

zmluvy s pani Mgr. Cabanová, garantkou KC a Bc. Korenovou, odborná pracovníčka KC, dodatkom 

predĺžené do 31.7.2023. Asistentka v mesiaci 6/2023 chce pracovnú činnosť ukončiť. Odborná 

pracovníčka KC, odchádza do starobného dôchodku a ukončí v mesiaci 7/2023 svoju činnosť. Garantka 

KC vyjadrila záujem pokračovať aj po mesiaci 7/2023. Z uvedeného dôvodu budeme musieť vyhlásiť 
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nové výberové konanie na obsadenie dvoch pozícií podľa podmienok a výberových kritérií IMPLEA. 

Podľa informácií je možné, že nový projekt IMPLEA bude dlhodobý a trvať bude možno aj 7 rokov.  

  

K bodu 17 

Po vyčerpaní programu rokovania 6. zasadnutia obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022-

2026, starostka obce Mgr. Elena Polóniová poďakovala všetkým prítomným za účasť. Následne 

vyhlásila zasadnutie za ukončené o 19:30 hod.. 

 

 

Overovatelia zápisnice:  

 

Ján Kubaliak 

 

 

Ján Račák 

 

 

Zapisovateľka: Ing. Jana Oravcová 

 

 

Mgr. Elena Polóniová 

starostka obce 

 


